
Sex a energie
Kdo se navnadil názvem 

sloupku, bude zklamán. Při-
znejme si však, že článek o 
sexu, zvláště nějaké celebri-
ty, která se „spustila“ s jinou 
celebritou, je pro většinu čte-
nářů mnohem zajímavější 
než článek o nějakých doda-
vatelích energií. 

Je ale moc fajn, že jsou lidé, 
kteří to vidí jinak. A dokon-
ce se v těch energiích hrabou 
natolik, že prohlédli všechny 
�ígle energošmejdů. Ondřej z 
Jihlavy je zná a díky pár poli-
tikům z Vysočiny se pokusil 
zalátat díry v novele energe-
tického zákona, který šmej-
dům velmi vyhovuje. Jenže 
vyhráno ještě není. Zaštupo-
vaný zákon jde opět poslan-
cům na stůl a záležet bude 
na nich, co s ním teď udělají.     
 Petr Klukan
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Rozhovor

Ondřej
Doležal

Jihlavané 
Ondřej Doležal nebo 
Eva Decroix se možná 
zaslouží o to, že novela 
energetického záko-
na bude výrazně lepší. 
Záleží nyní na poslan-
cích, zda jejich úpravy 
přijmou. 
� Petr Klukan

Je mu třicet a teď pomá-
hal předsedovi Senátu Miloši 
Vystrčilovi s podklady k nove-
lizaci energetického zákona. 
Vlastně ukázal na díry v záko-
ně a snažil se je zalepit. Jak 
sám říká: předat do zákona 
zkušenosti z praxe. 

O energetiku se Ondřej 

Doležal z Jihlavy zajímal už 
jako student vysoké ekono-
mické školy. To když praro-
dičům pomáhal vyznat se 
v nabídkách společností, které 
dodávají lidem energií. Řadu 
z nich bychom nazvali energo-
šmejdy. 

Drzost některých �irem, jak 
balamutit lidi, jej nakopla. 
S kamarády začali pod hlavič-
kou Students for people (Stu-

denti lidem) radit, na co si dát 
při výběru dodavatele ener-
gií pozor. Nadšeně se rozhodli 
„změnit trh energií k lepšímu“. 

Když Ondřej dodělal vyso-
kou, radil dál, až to přerost-
lo ve skutečnost, že i on sám 
založil �irmu a stal se dodava-
telem energií. Radí ale dál. Při-
cházejí k němu lidé, kteří pod-
lehli energošmejdům a nevědí, 
jak se z jejich pařátů vymanit. 
Za ta léta zná dokonale všech-
ny jejich možné triky.

 (Pokračování na str. 4)

Pomáhal se zákonem: Víme,
jak energošmejdi fungují

Generální rekonstruk-
ce školy na náměstí        
v Třešti začne ještě 
letos na podzim. Město 
na ni na poslední chvíli 
získalo dotaci. 
� David Kratochvíl
     Třešť

Už více než deset let opuště-
ná a téměř nevyužívaná budo-
va bývalé školy na náměstí T. 
G. Masaryka v Třešti se začne 
rekonstruovat ještě během září. 
Stavební práce za desítky mili-
onů korun se mají rozběhnout 
nejpozději v říjnu. 

Potvrdil to starosta Vladislav 
Hynk. „Tento týden v úterý byla 
podepsána smlouva s dodava-
telskou stavební �irmou. Předá-
ní školy proběhne v horizontu 
maximálně dvou týdnů. Musíme 
jen sladit časové možnosti všech 
zúčastněných subjektů a potkat 
se přímo v objektu,“ vysvětluje 
starosta skoro šestitisícového 
města.

Projekt za zhruba 70 milio-
nů korun včetně daně má být 
dokončen nejpozději v červen-
ci příštího roku. Starosta při-
tom dlouho připouštěl, že kvůli 
nejisté daňové výtěžnosti, kte-
rá je zásadní pro městský roz-
počet, dost možná na generální 
opravu budovy v centru města 
už nezbudou �inanční prostřed-
ky. Proto také dlouho plánova-
ná investice nabrala skoro roční 
zpoždění. Původně totiž rekon-
strukce měla začít už loni na 
podzim.

Zlom přišel loni v prosinci. 
Zastupitelé na rekonstrukci 

Bez žáků je škola už 11 let
� Bývalá škola v centru Třeště už jedenáctým rokem marně vyhlíží žac-
tvo. Ani po letošních letních prázdninách se do objektu v září život nevrá-
til. Naposledy tam vzdělávání studentů probíhalo v roce 2010, kdy měla 
od radnice prostory v pronájmu Střední odborná škola a střední odborné 
učiliště. 

Jenže kvůli nízkému počtu žáků bylo neekonomické pro školu dál objekt 
využívat. Od té doby proto zeje prázdnotou. Třípatrová budova proto 
dlouho slouží hlavně jako zázemí při pořádání nejrůznějších akcí v centru 
města a případně ještě jako skladiště pro místní spolky. 

Město s objektem, který se mu v roce 2010 vrátil do užívání, ale žádné 
další náklady nemá. Z budovy už v minulosti nechalo odinstalovat topení. 
Budova na náměstí T. G. Masaryka pochází z přelomu 19. a 20. století.

VIZUALIZACE objektu bývalé školy na náměstí v Třešti. Takhle by 
měla vypadat v červenci 2022, po dokončení stavebních prací za cca 
70 milionů korun. Drobnou úpravu ještě doznal vchod. 

 Foto: MěÚ Třešť

Rekonstrukce
staré školy začíná

Očkovali v azylovém domě

schválili v letošním schodko-
vém rozpočtu celkem 75 milio-
nů korun. Tehdy to ale vypada-
lo, že celou investici bude muset 
město táhnout ze svého a nedo-
stane ani korunu z dotací.

Město se totiž několik let 
snažilo vhodný dotační titul na-
jít, ale bez úspěchu. Nakonec ale 
na přelomu jara a léta obdrželo 
informaci z ministerstva pro 
místní rozvoj o schválení dota-
ce 20 milionů korun. 

Přitom rekonstrukce školy 
na náměstí je projektem, kte-
rý nabral už výše avizované 
zpoždění, a to kvůli obavám 
z dopadu pandemie koronaviru 
na městský rozpočet. 

Kdyby ke zdržení nedošlo, 
radnice by na letos schválený 
příspěvek od státu mohla zapo-
menout a celou akci by musela 
�inancovat ze svého, tak jak bylo 
původně v plánu. „Samozřejmě 
máme radost, že se nám �inanč-
ní prostředky podařilo nakonec 
přece jen získat,“ neskrývá sta-
rosta. 

Investiční akce bude probíhat 
na etapy. Část by měla být hoto-
va ještě letos. Od nového škol-
ního roku, tedy od září 2022, 
by tam měli mít novou základ-
nu žáci základní umělecké ško-
ly. Aktuálně sídlí v patře na 
městském úřadě. ZUŠ by měla 
zabrat větší část rekonstruova-
ného objektu.

V rekonstruované budově zís-

ká škola i sál pro pořádání kon-
certů a jiných menších kultur-
ních akcí. V přízemí objektu se 
počítá i se třemi jednotkami, 
které má město v plánu prona-
jmout. Podle starosty by v nich 
mohly být obchody nebo kan-
celáře.

Po přestěhování ZUŠ by měly 
uvolněné prostory na radni-
ci sloužit městskému úřadu, 
jemuž například chybí velká 
zasedací místnost pro zastupi-
telstvo. Až se rozhýbou práce 
na rekonstrukci školy, chce sta-
rosta také jednat o případném 
přestěhování pobočky úřadu 
práce.

Vede ho k tomu fakt, že kance-
láře, které úřad práce v součas-
né době využívá, nejsou bez-
bariérové a prostor současné 
základní umělecké školy v pat-
ře radnice prostor bez bariér 
nabízí. 

Rekonstrukce objektu býva-
lé školy je z pohledu letošního 
rozpočtu jednou z největších 
investic.  Radnice totiž počítá 
s tím, že celkové příjmy dosáh-
nou ani ne 100 milionů korun. 
Naopak na výdajové stránce se 
kalkuluje s tím, že se proinves-
tuje víc než dvakrát tolik. Kon-
krétně 216 milionů korun. 

De�icit ve výši 118 milionů 
korun radnice vykrývá z nedo-
čerpaného úvěru a také z úspor 
z minulých let, které dosahují 
víc než 100 milionů korun.

o�road akce na pomoc přírodě

S DAKARSKOU ÚČASTÍ!!!

Pístov u Jihlavy www.pistovskemokrady.cz
UŽ TUTO SOBOTU A NEDĚLI
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JIHLAVA. Zdravotníci z �irmy Nonstopmedic očkovali v úterý klienty azylových domů v Jihlavě a bezdo-
movce. Ti byli kontaktováni strážníky Městské policie, kteří znají, kde bezdomovci pobývají. Iniciativa 
vzešla ze strany Městské policie. Strážníci lidem bez domova rozdali letáčky, aby věděli, v který den, kdy a 
kam se mají přijít očkovat. Na snímku žena z azylového domu. Více v úterních JL.   Foto: Petr Klukan

Studenti se před lety 
rozhodli změnit trh 
energií k lepšímu


